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Wij	prijzen	ons	ge-
lukkig	dat	wij	Rob	

Schuitemaker	bereid	hebben	gevonden	
om	speciaal	voor	de	bewoners	van	onze	
wijk,	op	2	april	a.s.	in	Hotel	Hampshire	
aan	de	Soerenseweg,	direct	na	onze	jaar-
vergadering	een	inleiding	te	verzorgen	
over	de	bijzondere	natuur	van	de	Veluwe	
en	het	beheer	van	bos,	natuur	en	fauna.	
Voor	ons	een	goede	aanleiding	om	eens	
een	wat	diepergaand	gesprek	te	voeren	
met	deze	gedreven	man,	die	als	basale	
waarde	“natuur”	uitstraalt.	Het	beeld	is	
onvermijdelijk!

Allereerst	willen	wij	weten	wat	die	
Stichting	van	hem	nu	precies	doet.	Hij	
vertelt	sinds	1986	met	een	club	professi-

onele	mensen	bezig	te	zijn	op	de	Veluwe	
met	het	geven	van	natuurvoorlichting.	
Daarmee	streven	zij	naar	begrip	voor	
bescherming	en	het	behoud	van	bos	en	
natuur	als	leefgebied	voor	talloze	dier-
soorten.	Zij	worden	hierin	ondersteund	
door	een	bestuur	en	een	aantal	adviseurs	
waarin	naast	de	kennisbron	“natuur”,	

Natuurvoorlichter	met	passie

Omdat hij niet anders kan!
Een gesprek met Rob Schuitemaker, directeur van de “Stichting 
Natuurvoorlichting Veluwe” en daarnaast beleidsmedewerker van de 
Provincie Utrecht voor uitvoering van de Flora en Fauna wet.

Door Peter Essink

Een opfrissing van ons 
wijkblad!

Het	uiterlijk	van	ons	
wijkblad	is	alweer	
enige	jaren	in	ge-
bruik.	De	tijd	staat	
echter	niet	stil	en	
de	mogelijkheden	
om	met	verbeterde	
technieken	en	voor	
acceptabele	kosten	ons	blad	een	wat	
kleurrijker	uiterlijk	te	geven	heeft	het	
bestuur	nu	aangegrepen.	Er	is	geko-
zen	voor	een	vormgeving	die	sterk	
overeenkomt	met	die	van	onze	nieu-
we	website	(www.wijkverenigingberg-
enbos.nl/),	om	daarmede	voor	U,	als	
wijkbewoner,	een	herkenbaar	beeld-
merk	te	vestigen.	
Wij	hopen	dat	dit	nieuwe	uiterlijk	bij	
onze	lezers	goed	in	de	smaak	valt.	
Uw	op-	en/of	bemerkingen	zien	wij	
echter	graag	tegemoet.

Uw redactie
( vervolg op pagina 2 )
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ook	een	econoom,	een	notarieel	jurist	
en	zakelijke	kennis	vertegenwoor-
digd	zijn.	De	Stichting	heeft	zich	o.a.	
beziggehouden	met	de	uitvoering	
van	scholenprojecten	en	een	cur-
sus	Veluwe	voor	Natuurgidsen,	met	
financiële	steun	van	de	provincie	
Gelderland	en	de	E.U.	Wij	zijn	on-
der	de	indruk	als	wij	horen	dat	de	
Stichting	in	de	periode	vanaf	1996	
reeds	700	presentaties	gegeven	heeft,	
waarin	meer	dan	18.000	schoolkinde-
ren	van	de	groepen	6,	7	en	8	van	het	
basisonderwijs	bereikt	werden.	Deze	
presentaties	werden	gratis	aange-
boden	aan	scholen	op	de	Veluwe	en	
zijn	mogelijk	gemaakt	met	financiële	
steun	van	de	provincie	Gelderland	en	
de	Europese	Unie.	Op	een	kosten	ver-
goeding	basis	zijn	er	daarnaast	vele	
mogelijkheden	voor	het	organiseren	
van	wildspeurtochten	en	natuurex-
cursies	in	allerlei	variaties.	Daarvoor	
beschikt	de	stichting	over	een	aantal	
enthousiaste	natuurgidsen	(vrijwil-
ligers)	die	op	een	eigen	wijze,	geva-

rieerd	en	boeiend,	kunnen	vertellen	
over	de	meest	bijzondere	aspecten	
van	de	Veluwse	natuur,	maar	toch	in	
het	bijzonder	over	het	wild	en	het	
beheer	van	bos	en	natuur.	Voor	meer	
informatie	kunt	U	eens	een	kijkje	
nemen	op	de	website	www.natuur-
voorlichtingveluwe.nl.	
Maar	waar	is	dan	toch	die	passie	
ontstaan	bij	Rob	voor	die	natuur?	
zo	willen	wij	weten.	Hoe	word	je	
toch	iemand	die	geïnteresseerd	is	
in	“wroetsporen	van	wilde	zwijnen,	
veegboompjes	van	reebokken,	latrines	
van	dassen,	wild-wissels,	zoelplaat-
sen	en	pootafdrukken”	en	als	wij	
daarop	inzoomen,	dan	komt	er	toch	
wel	een	heel	interessante	historie	
bovendrijven.	Hij	blijkt	de	jongste	
zoon	te	zijn	van	een	gezin	met	5	kin-
deren,	waarvan	de	2	jongste	kinderen	
(Rob	en	zijn	broer	Huub)	zo’n	jaar	of	
10	na	de	anderen	geboren	werden.	
En	dat	viel	zo	ongeveer	samen	met	
de	verhuizing	van	de	familie	naar	de	
Wildernislaan	in	Apeldoorn.	Vader	
was	directeur	Faunabeheer	bij	het	
Ministerie	van	Landbouw	en	bracht	
in	zijn	tijd	de	Jachtwet	van	1954	tot	
stand.	Een	goed	compromis,	volgens	
Rob,	waarover	zowel	de	natuurvorsers	
en	dierenbeschermers	van	die	tijd,	als	
de	jagers	niet	geheel	tevreden	wa-
ren;	zoals	het	betaamt	voor	een	goed	
compromis.	Liefde	voor	de	natuur	
werd	dus	met	de	paplepel	ingegoten.	
Vader	was	ook	een	zeer	actief	lid	van	
de	PvdA,	maar	kreeg	het	daarin	toch	

allengs	moeilijker	met	de	gevoerde	
Nieuw	Links	koers	van	de	jaren	zes-
tig.	Uiteindelijk	werd	hij	één	van	de	
oprichters	van	DS70	en	nam	voor	die	
partij	plaats	in	de	2e	kamer.	Rob	weet	
zich	nog	goed	te	herinneren	hoe	in	
die	hectische	periode	vele	vergade-
ringen	met	partijprominenten	als	o.a.,	
Vonhoff,	Den	Uyl,	Van	der	Louw,	Drees	
en	Vondeling	bij	hen	thuis	plaatsvon-
den.	Vanuit	zijn	kamertje	naast	de	
voordeur	zag	hij	hen	allen	regelmatig	
binnenstappen.

Rob	en	zijn	broer	Huub	waren	beiden	
al	vroeg	verknocht	aan	de	natuur	
en	alles	wat	daarmee	samenhing	en	
leerden	veel	in	de	praktijk	van	jacht-
opzichters	en	terreinbeheerders	waar-
mee	zij	vaak	optrokken.	Het	was	dan	
ook	niet	verwonderlijk	dat	Rob,	na	de	
weg	van	Berg&Bos	school	en	KSA,	een	
bosbouwopleiding	voltooide,	aan	wat	
nu	de	Hogeschool	van	Hall-Larenstein	
heet.	Daarna	startte	hij	als	vrijwilliger	
bij	Staatsbosbeheer,	waar	hij	zich	met	
een	onderzoek	naar	grote	zoogdieren	
bezighield	en	vervolgens	kwam	hij	in	

vaste	dienst	bij	het	toenmalige	minis-
terie	van	Landbouw,	Natuurbeheer	en	
visserij.	

In	1986	namen	Huub	en	hij	sa-
men	het	initiatief	om	de	Stichting	
Natuurvoorlichting	Veluwe	op	te	
richten	met	als	doel	het	geven	van	
natuurvoorlichting	op	en	over	de	
Veluwe	en	daarmede	dus	concreet	te	
streven	naar	meer	begrip	voor	be-
scherming	en	behoud	van	dit	stuk	bos	
en	natuur	als	leefgebied	voor	talloze	
diersoorten.	Het	was	een	groot	drama	
en	geweldig	verlies	dat	broer	Huub	
(directeur	van	de	Stichting	en	daar-
voor	werkzaam	als	Jachtopziener	van	
het	gebied	Welna)	in	1995	op	36	jarige	
leeftijd	door	een	noodlottig	ongeval	
om	het	leven	kwam.	De	continuïteit	
van	de	Stichting	is	echter	nooit	in	
gevaar	geweest;	daar	was	de	basis	
en	de	spreiding	over	vele	vrijwilligers	
stabiel	genoeg	voor.	Zij	gingen	voort	
met	het	geven	van	natuurvoorlich-
ting	op	niveau,	op	een	afwisselende	
wijze,	teneinde	een	zo	groot	mogelijk	
publiek	te	kunnen	bereiken.	

En	dat	zal	Rob	Schuitemaker	ook	
proberen	te	doen	op	2	april	a.s.,	met	
een	lezing	met	lichtbeelden,	direct	na	
afloop	van	onze	jaarvergadering.	

Daar	kunt	U	zelf	van	hem	horen:
•	 Waarom	is	de	Veluwe	zo	uniek.
•	 Waarom	er	volgens	hem	niet	zo	veel	

mis	is	met	de	Wilde	Zwijnenstand.	

( vervolg van voorpagina )
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Oproep Jaarvergadering 
Wijkvereniging Berg en Bos  
woensdag � april �008

Aanvang �0.00 uur. Zaal open 19.�0 uur. 
Hotel Apeldoorn, hoek Soerenseweg/Jachtlaan.

agenda
1.	 Opening	door	de	voorzitter.
�.	 Vaststelling	notulen	jaarvergadering	gehouden	op	donderdag	19	april	2006		

(opgenomen in wijkblad nr. 2 van juni 2007). Eveneens beschikbaar op  
onze website in het hoofdstuk “wijkvereniging en subhoofd organisatie”.

�.	 Jaarverslag	over	het	jaar	2007.		
4.	 Financieel	jaarverslag	over	het	jaar	2007.
5.	 Bevindingen	van	de	kascommissie.
6.	 Benoeming	nieuwe	kascommissie.
7.	 Bestuursmutaties:	

a.	 Statutair	aftredend	zijn	de	heren	Kielstra	(voorzitter)	en	Essink	(secretaris).		
Beiden	zijn	beschikbaar	voor	herbenoeming.

b.	 In	aanvulling	worden	twee	nieuwe	bestuursleden	voorgesteld	te	benoemen.		
(Elders in dit blad vindt U een introductie van beide heren).
i.	 De	heer	Jim	Hoekendijk
ii.	 De	heer	Cees	Hovius

8.	 Rondvraag	(vragen	bij	voorkeur	schriftelijk,	doch	uiterlijk	voor	aanvang	van	de	
vergadering	in	te	dienen	bij	het	bestuur).

9.	 Sluiting	van	het	officiële	deel.

�0.45	Pauze	/	Koffie	en	thee.

�1.15	 Presentatie	van	de	heer	Rob	Schuitemaker,	directeur	van	de	“Stichting	
Natuurvoorlichting	Veluwe”	over	de	bijzondere	natuur	van	de	Veluwe	en	het	
beheer	van	bos,	natuur	en	fauna.	

•	 Of	onze	wijk	zich	tegen	de	af	en	
toe	oprukkende	wilde	zwijnen	zou	
moeten	beschermen?	En	hoe	dat	in	
Hoog	Soeren	is	aangepakt.

•	 Wat	het	essentiële	verschil	is	tussen	
drukjacht	en	drijfjacht.	En	waarom	
en	hoe	de	wettelijke	basis	daarvoor	
tot	stand	is	gekomen.

•	 Hoe	enthousiast	hij	is	over	de	wijze	
van	bos-	en	natuurbeheer	in	het	
Kroondomein

•	 Over	wildwissels	en	of	ze	werken	of	
niet	werken.	En	waarom	dan	wel?

•	 Wat	er	naar	zijn	smaak	nog	meer	
gedaan	kan	worden	om	onze	
prachtomgeving	te	kunnen	be-
houden	voor	onze	kinderen	en	
kleinkinderen.

•	 Op	welke	wijze	de	Stichting	
Natuurvoorlichting	Veluwe	in	de	
toekomst	beoogt	om	haar	activitei-
ten	verder	te	focusseren	en	daar-
mede	fundamentele	stabiliteit	voor	
haar	activiteiten	te	waarborgen.	

Kortom,	komt	allen!	Er	zal	ruimte	
genoeg	zijn	om	uw	vragen	te	beant-
woorden	en	een	levendige	discussie	
te	starten.
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Van	de	voorzitter

(Ver) nieuw(d)
De	website	geheel	vernieuwd,	het	
wijkblad	in	een	moderne	nieuwe	
uitvoering,	de	wijkvereniging	is	
actief	om	U	zo	goed	mogelijk	te	
informeren	omtrent	de	activiteiten	
en	stellingnamen	met	betrekking	
tot	de	leefbaarheid	in	onze	wijk.
We	bezorgen	het	wijkblad	huis	aan	
huis	en	dat	veronderstelt	wellicht	
bij	een	aantal	bewoners	dat	men	
automatisch	lid	is	van	de	wijkver-
eniging.	Wij	zijn	echter	een	ver-
eniging	en	dat	betekent	dat	U	uzelf	
als	lid	dient	aan	te	melden	en	ik	
doe	graag	een	oproep	aan	hen	die	
dat	nog	niet	gedaan	hebben.	Wij	
verwelkomen	U	graag	als	lid	en	U	
leert	de	mensen	kennen	die	voor	
het	algemene	belang	in	de	wijk	
opkomen.
De	wijkverenigingen/-raden	zijn	
een	officieel	overlegorgaan	voor	de	
lokale	overheid	en	het	zal	U	niet	
onbekend	in	de	oren	klinken	dat	de	
“macht”	van	het	getal	een	belang-
rijke	rol	speelt	in	de	besluitvor-
ming.	Het	ledenbestand	vertegen-
woordigt	ca.	60%	van	de	bewoners	
en	wij	zouden	graag	namens	alle	
wijkbewoners	willen	spreken.	Ook	
via	deze	uitgave	kunt	U	zich	aan-
melden.	Gewoon	doen	!

Cees Kielstra, voorzitter

Wijk Berg en Bos heeft 
een nieuwe website
Door Henk Otto

Het was al aangekondigd in het vorige nummer, maar intussen is de wijk 
website verder gevuld.

Natuurlijk	staan	er	zaken	op	die	er	
horen	zoals	een	agenda	van	activi-
teiten	in	de	wijk	en	het	geeft	een	
overzicht	hoe	de	wijkvereniging	is	

georganiseerd	en	wie	de	personen	
zijn	die	U	kunt	aanspreken.
Zaken	die	de	wijkbewoners	kunnen	
raken	zijn	ook	vermeld,	denk	daarbij	

aan	de	ontwikkelingen	rond	het	be-
stemmingsplan	van	de	wijk,	de	ver-
nieuwing	van	ons	Park	Berg	en	Bos,	
ontwikkelingen	rond	de	verhuizing	
van	de	Beroeps	Voetbal	Organisatie	
A.G.O.V.V.	en	de	toekomstplannen	van	
Koningin	Julianatoren.
Mogelijk	nog	niet	ontdekt	maar	erg	
handig	zijn	de	mogelijkheden	om	
direct	door	te	klikken	naar	andere	
websites	of	naar	documenten	waarin	
meer	uitvoerige	uitleg	wordt	gegeven.
Natuurlijk	zijn	ook	“Links”	opgeno-
men	voor	zowel	jongeren	als	ouderen,	
naar	de	recreatieparken	en	voor	hen	
die	interesse	hebben	in	natuurbele-
ving,	sportverenigingen	of	de	kerk	in	
onze	wijk.

De	wijkwebsite	www.wijkvereniging-
bergenbos.nl	zou	U	kunnen	gebruiken	
als	startpagina	naar	Internet,	in	ieder	
geval	wanneer	U	meestal	in	de	directe	
omgeving	Uw	contacten	zoekt.
Via	de	website	zouden	we	nog	meer	
kunnen	doen,	zoals	bijvoorbeeld	als	
openbaar	communicatieplatform	voor	
de	wijkbewoners	functioneren.	Maar	
dat	kan	alleen	wanneer	U	daaraan	
gaat	meewerken.
In	ieder	geval	zijn	suggesties	van	U	
zeer	welkom.



 w i j k b l a d  b e r g  e n  b o s  •  n r . 1  m a a r t  2 0 0 8  5

Bestuur 
In	2007	kwam	Chris	Laukens	het	be-
stuur	versterken.	Hij	nam	de	financi-
ele-	en	ledenadministratie	over	van	
Rutger	van	Straten.	Het	bestuur	kwam	
7	keer	formeel	bijeen	en	kent	daar-
naast	een	groot	aantal	informele	con-
tact	momenten.	Verder	hebben	er	een	
aantal	bijeenkomsten	met	de	fracties	
van	politieke	partijen	plaatsgevonden	
om	standpunten	uit	te	wisselen	ten	
aanzien	van	AGOVV	en	Het	Park	Berg	
en	Bos.
Bestuursleden	waren	o.a.	aanwe-
zig	bij	periodiek	overleg	met	Accres,	
AGOVV,	en	bijeenkomsten	ter	voorbe-
reiding	van	de	Triënnale.	

Financiën
Chris Laukens
Zie	separaat	verslag	dat	beschikbaar	
zal	zijn	op	de	ledenvergadering.

Commissie Activiteiten (jeugd) 
Reyer Hulstein

Koninginnedag 
2007
Op	31	augustus	1885,	
de	verjaardag	van	
Prinses	Wilhelmina,	
werd	voor	het	eerst	

Prinsessedag	gevierd.	Deze	dag	is	de	
voorloper	van	Koninginnedag	zoals	
wij	die	kennen.	Op	31	augustus	1902	
groeide	Koninginnedag	uit	tot	een	
echt	volksfeest.	Nederland	vierde	toen	
namelijk	ook	het	bericht	dat	Koningin	
Wilhelmina	net	hersteld	was	van	een	
ernstige	ziekte.	Koningin	Juliana	kreeg	
tijdens	haar	regeerperiode	een	bloe-
menhulde	van	de	bevolking	op	Paleis	
Soestdijk.	Dit	bloemendefilé	was	
vanaf	midden	jaren	’50	op	de	televisie	
te	zien.	Steeds	meer	mensen	kregen	
een	vrije	dag	op	Koninginnedag	en	zo	
groeide	de	viering	uit	tot	een	natio-
nale	feestdag.	Koningin	Beatrix	heeft	
deze	traditie	voortgezet	en	als	datum	
de	verjaardag	van	haar	moeder	hier-
voor	aangehouden.	In	jaren	waarin	
Koninginnedag	op	een	zondag	valt	
(bijvoorbeeld	in	2006)	wordt	de	dag	

op	zaterdag	29	april	gevierd.
Koninginnedag	wordt	door	jong	en	
oud	in	onze	wijk	ervaren	als	een	
traditioneel	“wijk-event”	op	het	
schoolplein	van	de	Berg	en	Bosschool.	
Enige	jaren	geleden	is	er	een	organi-
satorisch	probleem	geweest	en	werd	
er	geen	Koninginnedag	gevierd	in	
onze	wijk.	Gelukkig	hebben	daarna	
Jacqueline	Top,	Carmen	Luttikhuis,	
Kay	Dokter,	Yvonne	van	den	Hoove,	
Lindy	Brouwer	en	Joke	Heeres	met	
veel	verve	de	organisatie	op	zich	
genomen.	Het	is	ook	een	feest	voor	de	
kinderen	en	wederom	was	er	in	2007	
een	ronde	door	de	wijk	Berg	en	Bos	
op	de	versierde	fietsen	met	een	mu-
ziekkorps	voorop.	Als	vanouds	werd	
de	muziek	geregeld	door	Herman	van	
Essen.	Eveneens	waren	er	een	groot	
aantal	verschillende	behendigheids-
spelletjes	zoals	sjoelen,	ringsteken	en	
een	levensgroot	schaakbord.	Naast	
frisdrank,	wijn	en	bier	waren	er	weer	
hamburgers	en	pannenkoeken.	Om	12	

uur	werd	het	volkslied	uit	volle	borst	
door	kinderen	en	ouderen	gezongen	
onder	de	toost	van	oranjebitter.	
	
Veel	dank	aan	de	organiserende	
dames	en	de	vrijwilligers	die	gehol-
pen	hebben	bij	de	feestelijke	viering	
van	de	verjaardag	van	onze	koningin.	
Zonder	de	hulp	van	bovengenoemde	
dames	was	dit	feest	niet	mogelijk	
geweest.	

Straatspeeldag 2007
Ook	in	de	wijk	Berg	en	Bos	werd	
mee	gedaan	aan	de	Nationale	
Straatspeeldag	op	13	juni	2007	die	lan-
delijk	werd	georganiseerd	door	Veilig	
Verkeer	Nederland.	Een	keer	per	jaar	
kunnen	kinderen	hun	protest		tegen	
de	gevaren	in	hun	straten	laten	zien	
en	horen.	Tijdens	de	Straatspeeldag	
wordt	in	heel	Nederland	de	straat	van	
de	kinderen.	Met	allerlei	acties	vragen	
zij	aandacht	voor	verkeersveilige	
situaties.	Maar	natuurlijk	is	deze	dag	
vooral	een	groot	kinderfeest.	
Om	bewoners	te	ondersteunen	in	
het	kindervriendelijk	maken	van	hun	
straat	heeft	Veilig	Verkeer	Nederland	
een	set	van	twee	boekjes	uitgegeven.	
Het	eerste	deel	is	‘SOS’	voor	spelen	
op	straat.	Dit	deel	geeft	achtergrond	
informatie	bij	het	werken	aan	kin-
dervriendelijke	straten.	Het	tweede	
deel	is	‘Hoe	kindervriendelijk	is	deze	
straat?’	en	bevat	de	KinderStraatScan;	

BB Jaarverslag 2007
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een	meetinstrument	om	de	kin-
dervriendelijkheid	van	de	straat	te	
meten.	Meer	informatie:		
www.veiligverkeernederland.nl.
De	verkeerscommissie	heeft	deze	dag	
georganiseerd	in	de	wijk	om	aandacht	
te	vragen	voor	de	verkeersveilig-
heid	met	name	rondom	de	Berg	en	
Bos	school,	maar	natuurlijk	ook	in	de	
gehele	wijk.	

Commissie Bestemmingsplannen
Henk Otto
Er	waren	geen	redenen	voor	de	com-
missie	om	bijeen	te	komen.	In	het	
gebied	van	de	wijkvereniging	heb-
ben	we	te	maken	met	drie	bestem-
mingsplannen:	Noord-West,	West	en	
Koningin	Julianatoren.	De	voortgang	
en	alle	documenten	van	deze	plannen	
zijn	te	vinden	op	de	website	van	de	
wijk.

Bestemmingsplan Stadsdeel 
Noord-West
Op	22	maart	werd	het	ontwerp	be-
stemmingsplan	Stadsdeel	Noord-
West,	waar	onze	woonwijk	deel	van	
uitmaakt	in	het	college	vastgesteld	
en	op	16	april	werd	het	nu	bijgestelde	
bestemmingsplan	ter	inzage	gelegd.	
Daar	konden	nog	zienswijzen	op	
worden	ingediend	bij	Gedeputeerde	
Staten	van	Gelderland.	Op	16	novem-
ber	hebben	de	Staten	hun	besluit	
genomen.	Op	3	december	werd	dat	

besluit	ter	inzage	gelegd,	waarbij	de	
mogelijkheid	was	nog	bezwaren	in	te	
dienen	bij	de	Raad	van	State.

Bestemmingsplan West
De	gemeente	heeft	nog	geen	begin	
gemaakt	met	de	herziening	van	be-
stemmingsplan	West,	dat	niet	alleen	
het	Park	Berg	en	Bos	en	omgeving	
omvat,	maar	ook	bijvoorbeeld	het	ge-
bied	waar	Koningin	Julianatoren	een	
nieuw	parkeerterrein	met	een	station	
wil	inrichten.
De	directie	van	Koningin	Julianatoren	
heeft	in	het	voorjaar	haar	toekomst-
plannen	gepresenteerd	in	de	PMA.	
Deze	plannen	omvatten	onder	an-
dere	herbouw	van	de	botshal,	de	
bouw	van	een	grote	speelhal	en	de	
bouw	van	een	rail	verbinding	die	in	
de	toekomst	een	nieuwe	parkeer-
plaats	op	het	voormalige	Motel	terrein	
verbinden	met	de	achterzijde	van	het	
pretpark.	De	gemeente	vindt	het	ge-
wenst	dat	het	huidige	parkeerterrein	
wordt	opgeheven,	omdat	dit	direct	
aansluit	aan	het	waterwingebied	van	
de	stad.	Dat	betekent	dat	de	bezoe-
kers	straks	worden	opgevangen	bij	de	
J.C.	Wilslaan.	Voor	de	verdere	reali-
satie	dient	aan	vele	eisen	te	worden	
voldaan	zoals	een	milieu	effect	rap-
portage	(MER).	Dat	proces	is	in	gang	
gezet.	

Park Berg en Bos
De	verwachte	aanpak	voor	herstel	van	
het	gebied	rond	de	vijver	is	uitge-
steld,	omdat	de	voorbereidingen	voor	
de	Triënnale	in	het	Park	voorrang	
hebben	gekregen.
Aan	het	eind	van	de	zomer	zou	de	
verantwoordelijk	wethouder	het	
plan	van	aanpak	voor	de	vernieu-
wing	van	het	park	aanbieden	aan	de	
gemeenteraad.	Omdat	de	wijkraden	
tijdens	de	besprekingen,	die	daaraan	
voorafgingen,	duidelijk	hadden	laten	
blijken	dat	beloofde	toezeggingen	ten	
aanzien	van	het	parkeren	nog	niet	
waren	ingelost,	kwam	het	plan	pas	
eind	november	in	de	PMA.	Daar	bleek	
dat	er	ruim	1500	van	de	beloofde	1600	
parkeerplaatsen	bij	het	Park	konden	
worden	gerealiseerd.	De	raad	heeft	
geen	akkoord	gegeven	aan	dit	deel	
van	het	plan	en	heeft	de	wethouder	
gevraagd	dit	op	te	lossen.	Daarna	
is	het	plan	voor	verder	commentaar	
openbaar	gemaakt.	Intussen	lijkt	een	

oplossing	gevonden	door	ongeveer	
1520	plaatsen	op	P1	te	realiseren	en	
125	parkeerplaatsen	bij	het	Kristalbad.

Bestemmingsplan Koningin 
Julianatoren
Dit	is	al	een	oud	bestemmingsplan	
dat	geldt	voor	het	huidige	terrein	van	
Koningin	Julianatoren.	Alle	aanpas-
singen	en	nieuwbouw	van	het	kinder-
recreatiepark	worden	met	behulp	van	
artikel	19	procedure	door	de	gemeente	
toegestaan.	Zo	is	ook	met	een	ont-
heffing	van	het	plaatselijk	geldende	
bestemmingsplan	de	nieuwbouw	van	
de	botshal	gestart.	De	wijkvereniging	
zag	geen	bezwaren	voor	dit	plan.

Commissie Bouwen en wonen
Reyer Hulstein
Tot	2007	werd	het	in	de	wijk	Berg	en	
Bos	een	gebruik	om	de	verschillende	
kavels	te	splitsen	en	hier	twee	wonin-
gen	op	te	plaatsen.	Hierdoor	werd	het	
karakter	van	onze	wijk	aangetast.	Op	
verzoek	van	vele	bewoners	werden,	
met	ondersteuning	van	de	wijkver-
eniging,	maatregelingen	getroffen		
om	verdere	verkaveling	te	voorkomen.	
In	het	nieuwe	bestemmingsplan	is	dit	
opgenomen.	
Wel	wordt	een	nieuwe	trend	waarge-
nomen	van	een	grondige	herinrich-
ting	van	het	bestaande	perceel	door	
het	bouwen	van	een	volledige	nieuwe	
woning.	De		relatief	kleinere	woning	
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wordt	in	de	regel	vervangen	door	een	
nieuw	groter	huis.	De	mening	hierover	
is	onder	de	wijkbewoners	niet	een-
duidig	en	wordt	veelal	afhankelijk	van	
de	casuïstiek	bepaald.	Soms	betreft	
het	een	woning	met	achterstallig	
onderhoud	wat	een	dergelijke	ingreep	
mogelijk	rechtvaardigt,	in	andere	
gevallen	kan	het	juist	leiden	tot	een	
zorg	voor	aantasting	van	de	karakte-
ristiek	van	de	wijk	Berg	en	Bos.	Het	
huidige	bestemmingsplan	voorziet,	
binnen	de	gestelde	voorwaarden,	in	
deze	mogelijkheid	tot	herbouw	op	
een	perceel.	Deze	ontwikkeling	heeft	
de	aandacht	van	de	wijkvereniging.	
Graag	zijn	wij	benieuwd	naar	uw	
mening.	Dit	kunt	u	kenbaar	maken	
door	een	bericht	te	sturen	naar	het	
emailadres	wijkbergenbos@hotmail.
com,	of	via	reguliere	post.	Indien	dit	
vraagstuk	breed	wordt	gedragen,	zal	
mogelijk	via	een	enquête	de	algeme-
ne	mening	nader	worden	onderzocht.	

Commissie Groen en Grijs
Henk Otto
Aan	het	einde	van	het	jaar	is	weer	
een	totaal	telling	gemaakt	van	alle	
afgegeven	kapvergunningen.	In	totaal	
zijn	in	2007	in	onze	wijk	minimaal	
117	bomen	gekapt,	gelukkig	heeft	de	
gemeente	40	nieuwe	bomen	ge-
plant,	voornamelijk	eiken,	berken	en	
beuken.
Helaas	moeten	we	vaststellen	dat	ook	

dit	jaar	het	aantal	gekapte	grove	den-
nen	het	hoogste	is	van	alle	boom-
soorten.	Dat	is	extra	spijtig	omdat	
deze	bomen	zo	gezichtsbepalend	zijn	
voor	onze	wijk.	Gelukkig	zijn	dankzij	
het	gratis	beschikbaar	stellen	door	de	
gemeente,	ook	een	aantal	jonge	grove	
dennen	geplant,	helaas	hebben	we	
daar	geen	getallen	van.

Commissie Verkeer
Henk Otto
Er	waren	geen	redenen	dat	de	com-
missie	bijeen	kwam.	De	wijk	is	wel	
betrokken	geweest	bij	de	evaluatie	
van	de	parkeerverordeningen.	Daar	
is	de	parkeer	overlast	situatie	in	de	
Hazelaarlaan	en	de	J.C.	Wilslaan	aan	
de	orde	gesteld.

Redactie Nieuws uit uw Wijk
Peter Essink / Henk Otto
Het	wijkblad	is	volgens	planning	weer	
vier	keer	verschenen.	Het	derde	num-
mer	had	wat	vertraging	omdat	wij	U	
graag	op	de	hoogte	wilden	houden	
van	de	laatste	ontwikkelingen	rond	
het	Park	Berg	en	Bos.	
U	kunt	de	wijkbladen	van	de	afgelo-
pen	jaren	nog	terugvinden	en	lezen	
op	onze	wijkwebsite.	U	vindt	ze	in	de	
rubriek	wijkvereniging.

Platformoverleg West
Cees Kielstra
Met	de	afdeling	wijkzaken	van	de	
Gemeente	is	er	periodiek	overleg	
middels	het	platformoverleg.	Het	
platform	West	wordt	gevormd	door	
vertegenwoordigers	van	de	wijkraden	
van	Orden,	de	Sprengen,	de	Naald,	
Kerschoten,	de	Parken	en	de	wijkver-
eniging	Berg	en	Bos.
In	principe	is	de	wijkmanager	de	
voorzitter	van	deze	vergaderingen	en	
sinds	medio	vorig	jaar	is	het	hoofd	
van	de	afdeling	wijkzaken,	de	heer	
Theo	van	Luijk,	voorzitter	omdat	de	
gemeente	doende	is	voor	de	vorige	
wijkmanager	een	andere	taak	te	
vinden.
Met	name	de	voortgang	van	het	via	
dit	platform	besproken	standsdeel-
plan	wordt	hier	besproken	alsmede	
de	stand	van	zaken	van	een	aantal	
operationele	activiteiten	in	de	diverse	
wijken.
De	feitelijke	bedoeling	van	het	ont-
wikkelde	stadsdeelplan,	t.w.	de	
directe	betrokkenheid	bij	de	plan-
ning	van	activiteiten	en	vervolgens	
het	opnemen	van	deze	plannen	in	de	
budgetcyclus	en	activiteitenplanning		
van	de	verschillende	afdelingen	van	
de	gemeente,		is	in	2007	nog	niet	tot	
stand	gekomen.
In	het	platform	is	wel	de	stand	van	
zaken	van	de	Triënnale	besproken	
en	zijn	de	mogelijke	effecten	van	de	

verkeersoverlast	van	grote	aantallen	
bezoekers	aan	de	orde	gesteld.
De	coördinatie	van	een	evenement	
als	de	Midwintermarathon	komt	aan	
de	orde	en	vervolgens	wordt	er	voor	
opvolging	van	de	gemaakte	afspraken	
gezorgd.	Een	belangrijk	onderdeel	is	
de	vaststelling	van	de	zogenaamde	
toekomstagenda,	een	programma	
waarmee	de	wijkraden	de	mogelijk-
heid	hebben	om	tijdig	hun	ideeën	
bespreekbaar	te	maken	en	op	de	ac-
tiviteitenkalender	te	krijgen.	Met	res-
pect	voor	de	eigen	karakters	van	de	
verschillende	wijkraden	is	en	wordt	
aandacht	besteed	aan	de	belangrijke	
thema’s	die	direct	van	invloed	zijn	
op	de	leefbaarheid	in	de	betrok-
ken	wijken.	We	hebben	het	dan	over	
de	functie	van	de	verkeersring,	van	
Europaweg	tot	aan	de	OostVeluweweg	
en	het	achterstallig	onderhoud	van		
een	aantal	wegen	en	straten.	Middels	
een	Deltaplan	onderhoud	is	inmid-
dels	in	een	aantal	wijken	de	grootste	
schade	hersteld.
Op	basis	van	een	positieve	houding	
proberen	we	de	ambtelijke	staf	van	
de	Gemeente	te	laten	inzien	dat	zij	
dienstverleners	zijn	voor	de	burgers	
en	dat	betekent	meer	dan	het	uit-
voeren	van	de	gemeentewet	en	de	
politieke	besluiten.
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Voorzittersoverleg Dorps- en wijk-
raden Gemeente Apeldoorn
Cees Kielstra
Behalve	het	bilaterale	overleg	van	
iedere	wijkvereniging	met	de	ambte-
lijke	diensten	van	de	gemeente	of	de	
politieke	partijen	dan	wel	het	College	
van	Burgemeester	en	wethouders	is	er	
ook	sprake	van	afstemming	met	alle	
ruim	dertig	dorps-	en	wijkraden	in	de	
gemeente.
Hierbij	gaat	het	om	onderwerpen	
zoals	bijvoorbeeld	de	verorde-
ning	dorps-	en	wijkraden	van	de	
gemeente.
In	deze	verordening	wordt	onder	
andere	vastgelegd	hoe	de	infor-
matiestroom	naar	de	wijkraden	is	
georganiseerd,	dat	er	sprake	kan	zijn	
van	gevraagde	dan	wel	ongevraagde	
adviezen	van	de	resp.	raden,	op	welke	
wijze	de	financiering	van	de	activitei-
ten	van	de	dorps-	en	wijkraden	wordt	
vastgesteld	enz.	Dus	informatie	die	
voor	alle	erkende	dorps-	en	wijkraden	
van	belang	is	wordt	daar	besproken	
en	indien	relevant	geamendeerd.
In	dit	“gremium”	worden	regelmatig	
mensen	uitgenodigd	om	een	toelich-
ting	te	geven	op	het	voorgestane	be-
leid,	dit	kan	de	burgemeester	zijn	met	
de	korpschef	van	de	politie	inzake	
de	prioriteitskeuzen	van	de	politie-
diensten	of	het	hoofd	financiën	van	
de	gemeente	als	het	om	de	meerja-
renbegroting	gaat	of	een	wethouder,	

vergezeld	van	ambtenaren,	die	graag	
een	toelichting	wil	geven	op	de	hoog-
bouwvisie	van	de	gemeente.
Een	enkele	maal	wordt	een	standpunt	
van	het	voorzittersoverleg,	uiteraard	
namens	alle	aangesloten	wijkraden,	
in	een	brief	vastgelegd	aan	het	col-
lege	van	B&W,	dan	wel	de	Gemeente-
raad.	Dit	betreft	dan	zaken	zoals	in-
voering	van	de	rioolheffing	of	vragen	
omtrent	het	Diftar	systeem.
De	bijeenkomsten	van	de	voorzitters	
vinden	3	tot	4	keer	per	jaar	plaats	on-
der	roulerend	voorzitterschap	van	een	
van	de	wijkraden.	Voor	het	jaar	2008	
zal	de	heer	J.	Balk	van	wijkraad	“de	
Maten”	deze	rol	op	zich	nemen.
	In	voorkomende	gevallen	zullen	wij	
daar	onze	mening	geven,	dan	wel	
U	informeren	hoe	men	in	zijn	alge-
meenheid	in	Apeldoorn	denkt!

Triënnale
De	ontwikkelingen	voor	de	organisa-
tie	van	de	Triënnale	zijn	nauwlettend	
gevolgd	om	met	name	om	de	invloed	
daarvan	op	het	park	Berg	en	Bos	te	
beperken.

A.G.O.V.V.
Cees Kielstra
Sinds	2003	is	er	weer	betaald	voetbal	
in	Apeldoorn	en	om	een	licentie	van	
de	KNVB	te	krijgen	diende	de	accom-
modatie	van	de	voetbalclub	aan	een	
aantal	eisen	te	voldoen.

Vooruitlopend	op	de	bouw	van	een	
nieuw	stadion	is	er	door	de	gemeente,	
op	basis	van	artikel	17	van	de	Wet	op	
de	Ruimtelijke	Ordening,	toestemming	
verleend	voor	een	aantal	aanpassin-
gen	van	het	terrein	en	het	plaatsen	
van	semipermanente	accommodaties	
Dit	zijn	tijdelijke	vergunningen	die	
maximaal	5	jaar	gelden.
Een	periode	die	voldoende	mag	wor-
den		geacht	om	aan	definitieve	oplos-
singen		te	werken.
In	de	lokale	pers	zijn	regelmatig	
artikelen	verschenen	over	de	alter-
natieve	locaties	die	zowel	door	de	
gemeente	als	AGOVV		op	hun	merites	
zijn	beoordeeld.	
In	december	j.l.	zijn	we	door	de	
gemeente	geïnformeerd	over	een	
nieuwe	locatie		aan	de	Kayersdijk	
waar	alle	procedures	nog	voor	doorlo-
pen	moeten	worden.	Dit	betekent	dat	
onze	medewerking	wordt	gevraagd	
om	opnieuw	voor	een	periode	van	
maximaal	5	jaar	het	betaalde	voetbal	
op	de	huidige	locatie	te	gedogen.
Door	goede	afstemming	met	de	
voetbalclub,	de	politie,	aandacht	voor	
begeleiding	van	toeschouwers	en	
verwijzing	naar	de	daarvoor	bestemde	
parkeermogelijkheden,	is	de	overlast		
op	dit	moment	beperkt,	maar	het	
blijft	in	onze	visie	een	tijdelijke-	en	
een	noodoplossing.
Als	de	club	op	enig	moment	heel	suc-
cesvol	zal	worden,	dan	kan	de	stroom	

toeschouwers	het	10-voudige	worden	
van	de	aantallen		waar	we	nu	mee	te	
maken	hebben.
Ook	de	eisen	van	de	KNVB	worden	
jaarlijks	geactualiseerd	en	aange-
scherpt	op	de	onderwerpen	van	toe-
gankelijkheid	en	veiligheid.
Onze	betrokkenheid	met	de	ontwik-
keling	van	AGOVV	gaat	niet	over	de	
locatiekeuze	en	zeker	niet	over	de	
ontwikkeling	van	het	prof.	voetbal	
in	Apeldoorn.	Wij	zijn	het	eens	met	
AGOVV	dat	de	huidige	locatie	niet	
geschikt	is	voor	de	eisen	welke	aan	
betaald	voetbal	worden	gesteld.
Ter	voorkoming	van	overlast	nu	en	
in	de	toekomst	hebben	we	daarom	
bepleit	bij	de	gemeenteraad	om	re-
gelmatig	te	worden	geïnformeerd	over	
de	voortgang	van	de	ontwikkelingen.	
De	Raad	is	het	met	ons	eens	dat	er	
vaste,	periodieke	ijkpunten	dienen	te	
zijn	waarop	zowel	de	wijkraden	als	de	
Raad	zelf	kan	meebeslissen	over	de	te	
nemen	besluiten.
Dat	betreft	zowel	de	aanpassingen	
van	het	bestemmingsplan	West	als	het	
verlenen	van	tijdelijke	vergunningen	
op	de	huidige	locatie.	
Het	“AGOVV	dossier”	blijft	dus	onder-
werp	van	gesprek	voor	ons!
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Bestemmingsplan Stadsdeel 
Noord-West
Dit	betreft	het	gebied	waarin	ook	Uw	
woning	staat.	Dit	plan	is	afgerond	en	
zal	binnenkort	volledig	van	toepassing	
zijn.

Bestemmingsplan West
Het	gebied	ten	zuiden	en	westen	van	
de	wijk.		
Daarin	vindt	U	de	AGOVV	sportvel-
den,	het	Park	Berg	en	Bos,	Apenheul,	
Kristalbad	en	de	parkeerterreinen	

P0	en	P1.	In	dit	plan	gaat	het	no-
dige	gebeuren.	Zodra	de	visie	op	het	
Park	Berg	en	Bos	formeel	is	geac-
cepteerd,	dat zal vermoedelijk in 
maart �008 gebeuren,	beginnen	ook	
de	voorbereidingen	voor	een	nieuw	
bestemmingsplan.	

Tijdelijk bestemmingplan gebied 
AGOVV
Op	korte	termijn	zal	een	deel	van	het	
bestemmingsplan	West	een	tijdelijke	
bestemming	krijgen.	Dit betreft het 

gebied van de sportterreinen van 
AGOVV. Het concept voorontwerp is 
nu voor voorinspraak bij de wijkver-
eniging en voorgelegd aan de com-
missie bestemmingsplannen. Daarna 
wordt het ontwerp ter inzage gelegd 
voor zienswijzen.	Het	betreft	een	
tijdelijke	vergroting	van	het	toege-
stane	bouwoppervlak	tot	het	huidige	
bebouwde	niveau.	Daarvoor	zijn	nu	
tijdelijke	vergunningen	afgegeven	die	
in	augustus	2008	aflopen.	Het	tijde-
lijke	bestemmingsplan	kan	worden	
toegestaan	voor	een	periode	van	
maximaal	vijf	jaar.	Dat	moet	vol-
doende	ruimte	geven	dat	de	Beroeps	
Voetbal	Organisatie	AGOVV	een	nieuw	
stadion	elders	kan	stichten.

Bestemmingsplan Koningin Juliana 
Toren (KJT)
KJT	kent	een	eigen	bestemmingsplan,	
met	de	bestemming:	bos,	dat	dateert	
van	1947.	De	gemeente	heeft	in	1990	
voor	het	gebied	een	bestemmingsplan	
gemaakt,	maar	dat	is	nooit	geaccep-
teerd	door	de	provincie.	De	huidige	
bebouwingen	en	nieuwbouw	komt	
daarom	steeds	tot	stand	via	een	art.19	
procedure.

Zoals	al	vaak	gemeld	wil	KJT	uitbrei-
den,	een	nieuw	parkeerterrein	inrich-
ten	op	het	voormalige	Motel-terrein	
en	via	de	Wildernislaan	een	railver-
binding	maken	tussen	dit	nieuwe	
parkeerterrein	en	de	achteringang	van	
het	kinderpretpark.	

Daarvoor is intussen een voor-
studie verricht als start voor een 
MER-procedure. (MER = Milieu Effect 
Rapportage). Er kunnen tot 6 maart 
�008 zienswijzen worden ingediend 
op deze voorstudie, de Startnotitie, 
die daarvoor ter inzage ligt op het 
gemeentehuis. U kunt de Startnotitie 
ook vinden en downloaden van de 
website van onze wijk.

De	MER	studie	is	nodig	voor	een	
nieuw	bestemmingsplan.	Dat	wordt	
het	gebied,	dat	omsloten	wordt	
door	de	Wildernislaan,	J.C.	Wilslaan,	
Amersfoortseweg	en	dan	ten	westen	
van	het	waterwingebied.	Dat	gebied	
is	nu	nog	onderdeel	van	bestem-
mingsplan	West	en	het	bestemmings-
plan	KJT.

Recente ontwikkeling van 
de bestemmingsplannen
Door Henk Otto

In zeer korte tijd gaat de discussie niet meer over twee maar over vier be-
stemmingsplannen in het werkgebied van de wijkvereniging.

Parkeerterrein 
station

Station achter 
het pretpark

bron illustratie: Startnotitie Koningin Julianatoren
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Jim Hoekendijk (kandidaat nieuw bestuurslid)  
stelt zich voor

Graag	maak	ik	van	de	gelegenheid	gebruik	mij	aan	
u	voor	te	stellen	als	kandidaat	bestuurslid	van	
onze	wijkvereniging.	Mijn	naam	is	Jim	Hoekendijk,	
geboren	in	1959	te	Bilthoven	en	in	1991	verhuisd	
naar	Apeldoorn.	En	nu	sinds	zo’n	zes	jaar,	sa-
men	met	mijn	vrouw	Carla	en	drie	tiener	dochters	
Marjolein,	Charlotte	en	Marie-Sophie,	woonachtig	
aan	de	Hazelaarlaan	5.	Naar	ons	aller	tevredenheid.	
Belangrijke	overweging	voor	de	verhuizing	was	(en	

is)	de	rust	en	de	ruimte	voor	onze	kinderen	en	de	vriendelijke	mensen.	
Carla	is	een	fanatiek	en	begenadigd	tuinier	en	zelf	sta	ik	versteld	van	al	
hetgeen	zij	intussen	met	die	ruimte	heeft	gedaan.

Sinds	20	jaar	als	projectmanager	zelfstandig	werkzaam	onder	een	eigen	
BV	in	met	name	de	bank-	en	verzekeringswereld.	Het	gaat	daarbij	voor-
namelijk	om	implementatie	van	(wijzigingen	op)	producten	en	daaraan	
gerelateerde	geautomatiseerde	systemen.	Daarnaast	de	import	van	ge-
vleugelde	Amerikaanse	automobielen	en	aluminium	caravans	uit	de	jaren	
vijftig.	Een	interessante	en	enerverende	baan	die	mij	de	gelegenheid	
geeft	tussen	opdrachten	door	het	eens	wat	rustiger	aan	te	doen	en	tijd	te	
nemen	voor	andere	zaken.	Dan	is	een	woonomgeving	als	de	onze	ideaal.

Met	veel	belangstelling	en	ook	kritisch	heb	ik	altijd	de	verrichtingen	van	
onze	wijkvereniging	gevolgd	en	met	de	oproep	voor	nieuw	bloed,	liefst	
met	schoolgaande	kinderen,	was	de	beslissing	dan	ook	slechts	een	for-
maliteit,	na	het	vanzelfsprekende	huiselijk	overleg.

Wij	zijn	zeer	begaan	met	onze	buitengewoon	fraaie	en	unieke	leefomge-
ving,	en	ben	ik	daarmee	ook	steeds	actief.

Cees Hovius (kandidaat nieuw bestuurslid)  
stelt zich voor

Mijn	naam	is	Cees	Hovius,	woonachtig	aan	de	
Valkenberglaan	46.	
Geboren	in	1963	te	Nieuw	Lekkerland.	Getrouwd	met	
Meta.	We	hebben	twee	jongens;	Christian	is	21	en	
studeert	aan	de	IVA	te	Driebergen.	Gerralt	is	15	en	zit	
op	de	Havo.
Sinds	1998	zijn	we	woonachtig	te	Apeldoorn.	Eerst	
hebben	we	gewoond	aan	de	Koning	Lodewijklaan,	
sinds	1997	aan	de	Valkenberglaan	46.

In	het	dagelijkse	leven	ben	ik	werkzaam	als	salesmanager	bij	de	uitge-
verij	Erdee	Media	Groep	te	Apeldoorn.	In	mijn	spaarzame	vrije	tijd	ben	ik	
vanaf	mei	veelal	te	vinden	in	omgeving	van	Giethoorn.	Mijn	grote	hobby	
en	passie	is	de	watersport.	Het	is	iedere	keer	weer	een	heerlijk	moment	
om	de	haven	uit	te	varen	en	van	de	prachtige	natuur	van	de	Weerribben,	
en	de	mooie	omgeving	aldaar	te	genieten.	

Verder	ben	ik	éénmaal	per	maand	een	dagdeel	te	vinden	in	de	gevange-
nis	te	Lelystad…
Namens	de	stichting	Gevangenzorg	Nederland	geef	ik	een	cursus.	Daar	
een	aanzienlijk	deel	van	de	gevangenen	in	recidive	vervalt,	probeer	ik,	
samen	met	anderen,	hen	door	middel	van	die	cursus	een	spiegel	voor	
te	houden.	Uiteraard	met	de	bedoeling	om	hen	op	andere	gedachten	te	
brengen,	zodat	zij	een	nieuwe	start	kunnen	maken.	
De	reden	om	mijzelf	kandidaat	te	stellen	is	de	wens	om	een	steentje	
bij	te	dragen	aan	het	behoud	van	de	wijk	en	daarmede	ook	het	unieke	
karakter	van	onze	prachtige	wijk	te	waarborgen.	Daarnaast	vind	ik	het	
een	belangrijk	punt	om	samen	met	anderen	te	zorgen	voor	een	opti-
male	communicatie.	Zowel	onderling	als	bewoners,	als	tussen	leden	en	
bestuur.

Over	communiceren	gesproken:	u	ontmoet	ik	graag	op	de	algemene	le-
denvergadering	van	2	april	a.s.
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Gekapte bomen
Sinds	een	aantal	jaren	houd	ik	een	
lijst	bij	van	de	uitgegeven	kapvergun-
ningen	in	onze	wijk	Berg	en	Bos.	De	
lijst	is		in	de	vorm	een	een	grafiek	
zichtbaar	op	de	website	van	de	wijk.

De	grafiek	toont	U	dus	alleen	maar	het	
aantal	gekapte	bomen.	
Dat	waren	afgelopen	jaar	weer	meer	
dan	100	bomen.	Er	is	geen	inzicht	in	
het	aantal	nieuw	geplante	bomen.	
Gelukkig	heeft	de	gemeente	in	2007	

weer	40	nieuwe	bomen	geplant,	
met	name	Eiken,	Beuken	en	Berken.	
Gedeeltelijk	was	dat	ook	de	vervan-
ging	van	de	schade	veroorzaakt	door	
de	storm	van	januari.	

Grove dennen actie
Reeds	een	aantal	jaren	loopt	de	
Grove	dennen	actie.	Daarbij	levert	
de	gemeente	jonge	grove	dennen	ter	
vervanging	van	gekapte	dennen	in	de	
wijk	Berg	en	Bos.

Jaarlijks,	en	dat	was	ook	weer	de	situ-
atie	in	2007,	worden	wel	40	Grove	
dennen	in	de	wijk	gekapt,	meestal	
omdat	het	nodig	is	vanwege	ouder-
dom	of	omdat	ze	een	gevaar	beginnen	
te	vormen	voor	de	omgeving.	

Dat	blijkt	wanneer	het	weer	eens	ste-
vig	heeft	gewaaid.

De	grove	den	geeft	onze	wijk	een	toch	
wel	eigen	karakter	en	hoort	daar	dus	
ook	te	blijven.	Daarom	is	een	aantal	
jaren	geleden	besloten	dat	wijkbe-
woners	gratis	jonge	bomen	kunnen	
aanvragen	voor	herplant	in	hun	tuin.
Daarom	kan	de	gemeentelijke	afde-
ling	Groen	jaarlijks	tussen	de	25	en	35	
jonge	boompjes	leveren.	

Heeft	U	ook	een	grove	den	gekapt	
of	wilt	U	een	grove	den	in	of	voor	
Uw	tuin,	dan	kunt	U	bellen	met	de	
heer	Mulderij,	telefoonnummer	055-
5268621.	Hij	coördineert	deze	actie.
De	heer	Mulderij	heeft	de	aanvra-
gen	wel	graag	vóór 10 maart	binnen.	
Anders	komen	veel	aanvragen	op	een	
moment	dat	het	eigenlijk	te	laat	in	
het	voorjaar	is	om	nog	te	planten.	Die	
aanvragen	worden	dan	doorgescho-
ven	naar	het	volgende	plantseizoen.

tekst en illustraties 

Henk	Otto,	met	medewerking	van	de	heer	

Sievert	Glazenburg	van	de	afdeling	Groen	van	

de	gemeente.

Wonen in het bos,  
de bomen in de wijk
Door Henk Otto

Boomplantdag 2008
Op	dit	moment	worden	er	ideeën	uitgewerkt	om	ter	gelegenheid	van	de	
boomfeestdag	een	boom	beschikbaar	te	stellen	aan	bepaalde	doelgroepen.	
Bijvoorbeeld	aan	mensen	die	in	2007	een	kapvergunning	hebben	aange-
vraagd.	Hoe	die	actie	er	precies	uit	gaat	zien	is	nu	nog	niet	bekend.
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Michael	Boddeke	blijkt	de	oudste	zoon	
van	een	conservatief	katholiek	gezin	
uit	Uithoorn.	Een	gezin	met	7	kinde-
ren,	vader	administrateur,		moeder	
met	de	zorg	voor	de	kinderen	thuis.	
Naar	eigen	zeggen	was	hij	niet	echt	
een	lastige	puber,	maar	wel	vroegtij-
dig	geïnteresseerd	in	politiek	en	op	
zoek	naar	rechtvaardigheid	en	zijn	
redenen	van	bestaan.	
Zijn	denkwereld	krijgt	uiteindelijk	
“handen	en	voeten”	in	een	lezing	die	
gegeven	wordt	door	priester,	dichter	
en	politicus	Herman	Verbeek,	voor-
zitter	van	de	PPR	(later	opgegaan	
in	Groenlinks	/	zie	Google	“	Herman	
Verbeek”).	Hij	wordt	geweldig	ge-
grepen	door	het	verhaal	en	visie	van	
deze	man	en	is	dan	ook,	op	18	jarige	

leeftijd,	subiet	lid	geworden	van	de	
PPR.	
Met	trots	en	een	glimlach	op	zijn	
gezicht	vermeld	hij	vervolgens	dat	
hij	het	meer	progressieve	denken	bij	
zijn	ouders	daarna	sterk	heeft	weten	
te	stimuleren.	Hij	voelt	er	nog	steeds	
plezier	over.

Na	zijn	middelbare	school	start	
hij	zijn	studie	natuurkunde	aan	
de	Gemeentelijke	Universiteit	van	
Amsterdam	(tegenwoordige	UvA).	Die	
studie	was	leuk;	zijn	zelfgebouwde	
windmolentje	om	metingen	aan	te	
verrichten	heeft	nog	jaren,	mid-
den	in	de	stad	op	één	van	de	hoge	
daken	van	de	universiteit	gestaan,	
maar	toch	laat	hij	zich,	vlak	voor	

afronding,	verleiden	om	op	zijn	oude	
middelbare	school	in	Uithoorn	voor	
de	klas	te	gaan	staan.	Jammer	voor	
hem	stond	hij	door	een	teruglopend	
leerlingenaantal	na	2	jaar	en	opnieuw	
een	(met	klas	6	VWO)	zelfgebouwde	
windmolen	verder,	op	straat.	Als	1e	
graads	leraar	vond	hij	echter	snel	
nieuw	emplooi	in	Hellevoetssluis	en	
daar	heeft	hij	bijna	7	jaar	gewerkt	en	
gewoond.	En	politiek	actief	gewor-
den	voor	Groenlinks.	Door	een	tegen	
de	verwachting	in	zeer	goed	verkie-
zingsresultaat	kwam	hij,	vlak	voor	zijn	

verhuizing	naar	Apeldoorn,	waar	hij	
een	baan	bij	het	RCC	had	aanvaard,	
alsnog	in	de	raad	van	Hellevoetssluis	
terecht.	Een	lastige	situatie,	maar	na	
een	half	jaar	wikken	en	wegen	heeft	
hij	in	1990	toch	definitief	gekozen	
voor	Apeldoorn.

Nu	wisten	wij	al	dat	Michael	Boddeke	
een	zeer	actief	man	is,	maar	dat	
hij	naast	de	baan,	zijn	gezin	met	
3	kinderen,	en	het	raadswerk	als	
fractie	voorzitter	van	Groenlinks	in	
Apeldoorn,	toch	ook	nog,	wat	hij	

Als dagelijks bestuur van een wijkraad heb je op min of meer frequente basis 
contact met het ambtelijk apparaat van de gemeente, alsmede de voor het 
beleid verantwoordelijke wethouders. In ons geval, met alle activiteiten en 
komende ontwikkelingen rond het park Berg en Bos is dat de Groenlinks 
wethouder ir. M. M. Boddeke. Het leek de redactie (Henk Otto en ondergete-
kende) dus aardig om eens wat meer van die wethouder te weten te komen 
dan alleen de korte introductie die te vinden is op de website van de ge-
meente. Meer van hem persoonlijk en daarmede beter te gaan begrijpen hoe 
zijn denkwereld in elkaar zit en op basis waarvan hij gevormd werd. En zoals 
altijd weer, wanneer je eens intensiever met iemand praat, leverde dat ook 
nu weer een verrassend plaatje op.

Michael	Boddeke,	Groenlinks	wethouder	van	de	gemeente	Apeldoorn:	

Het was “Herman Verbeek” die het vuur bij mij ontstak
Door Peter Essink
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omschrijft	als	een	beetje	hobby,	
een	studie	informatica	volgde,	was	
voor	ons	nieuw.	Hij	heeft	er	dan	ook	
heel	veel	jaren	over	gedaan,	maar	
toch…	in	2003	studeerde	hij	dus	af	in	
informatica.	

Wij	willen	wat	meer	weten	over	hoe	
hij	zijn	wethouderschap	ervaart!	En	
daar	praat	hij	graag	over,	want	zoals	
hij	het	formuleert	“als	groenlinkser	
krijg	je	zo’n	kans	niet	vaak”.	Je	mag	er	
niet	op	rekenen;	wij	zijn	nu	eenmaal	
geen	bestuurderspartij.	Maar	als	de	
kans	langskomt;	dan	is	dat	fantastisch	
omdat	je	als	bestuurder	zoveel	meer	
kunt	bereiken	dan	als	raadslid.	En	dan	
ook	nog	met	een	portefeuille	(milieu,	
water	en	riolering,	duurzaamheid,	
groen,	wijkservice	teams	en	afval)	die	
zo	in	het	hart	ligt	van	mijn	belang-
stelling.	Hij	heeft	er	duidelijk	plezier	
in.	Eigenlijk	bevalt	het	hem	steeds	
beter!	In	het	begin	zit	je	nog	“een	
beetje	strak	in	het	vel”	en	blijft	de	
noodzakelijke	ontspanning	om	moei-
lijke	zaken	als	bestuurder	tegemoet	te	
treden	wel	eens	achterwege.	Maar	al	
doende	leert	men	en	de	support	die	
hij	ondervindt	van	het	ambtelijk	ap-
paraat	is	hem	ook	alles	meegevallen.	
Met	zijn	houding	dat	“tegenspraak	
beloont	moet	worden”	krijgt	hij	veel	
kritische	feedback	van	goede	sparring	
partners	en	dat	helpt	een	hoop.	Het	is	
dan	wel	belangrijk	om	echt	“bestuur-
der”	te	zijn	die	weet	wat	hij	wil	en	
geen	“manager”	die	voortgang	regelt.	

Al	met	al	gaat	hij	daarom	dagelijks	
met	groot	plezier	naar	zijn	werk.	Het	
is	een	prachtige	baan.	Ontspannen	
doet	hij	in	het	weekend	met	hardlo-
pen.	Een	wekelijkse	“reset”	die	hem	
verse	ruimte	voor	nadenken	biedt.	
Hoofdpijndossiers?	zo	vragen	wij.	Niet	
echt,	maar	hij	is	toch	heel	blij	dat	
b.v.	het	dossier	Diftar	nu	toch	einde-
lijk	wat	stabieler	wordt	en	ontdaan	
van	zijn	chagrijn.	Wij	zijn	er	nog	niet,	
maar	er	is	nu	duidelijk	voortgang.	De	
noodzakelijke	bijstellingen	om	ons	
afval	op	een	efficiënte	manier	te	kun-
nen	afvoeren	beginnen	hun	vruchten	
af	te	werpen	en	daar	ging	het	uitein-
delijk	allemaal	om.	

Autogebruik?	Toch	een	vraag	die	
je	behoort	te	stellen	aan	een	
Groenlinkser,	zo	vinden	wij.	Af	en	
toe	en	als	het	gewoon	efficiënt	is.	
En	natuurlijk	als	ik,	op	huisbezoek	
voor	60	jarige	huwelijken	ga	voor	het	
overbrengen	van	felicitaties	namens	
het	college	van	B	&	W.	Dan	gebruik	
ik	de	dienstauto.	Dat	officiële	tintje	
moet	je	toch	echt	in	ere	houden.	
Waarschijnlijk	had	ik	daar	in	de	jaren	
70	heel	anders	over	gedacht,	maar	
die	loutering	hebben	de	jaren	mij	nu	
toch	wel	gebracht.	Tripjes	naar	mijn	
meeste	bestemmingen	in	het	wes-
ten	van	het	land	zijn	echter	zo	goed	
“doenbaar”	per	trein,	dat	ik	daarvoor	
kies.	In	de	stad	Apeldoorn	doe	ik	vrij-
wel	alles	op	de	fiets.	Naar	de	buiten-
gebieden	meestal	met	de	auto.	Ook	

voor	mij	is	tijd	nu	eenmaal	schaars.	

Tot	slot	willen	wij	nog	weten	wat	hij	
zich	voorneemt	in	deze	bestuurspe-
riode	voor	onze	wijk	nog	voor	elkaar	
te	krijgen.	En	daar	is	hij	duidelijk	in:	
Zorgen	dat	de	visie	op	de	ontwikke-
ling	van	het	park	Berg	en	Bos	com-
pleet	geformaliseerd	wordt	en	dat	
met	het	werk	een	goede	aanvang	is	
gemaakt.	Een	visie	voor	die	mooie	
nieuwe	herinrichting,	met	een	ge-
wijzigd	entree	naar	de	Apenheul,	een	
plek	voor	het	natuurhuis,	een	nieuw	
restaurant	van	waaruit	Apeldoorners	
en	dagjesmensen	over	de	vijver	
kunnen	staren	en	een	mooi	rustig	
achterpark	dat	b.v.	met	zijn	nieu-
we	fietsroutes,	meer	dan	nu,	door	
Apeldoorners	en	onze	wijkbewoners	
gebruikt	en	op	prijs	gesteld	zal	gaan	
worden.

Het	is	U	mogelijk	ontgaan.	Het	
was	slechts	een	klein	artikel	in	de	
Stentor,	waarin	werd	gemeld	dat	de	
fietsersbond	met	subsidie	van	de	
provincie	Gelderland	een	fietsroute-
planner	heeft	vervaardigd	die	door	
iedereen	vrij	gebruikt	mag	worden.	
Maar	de	vele	fietsliefhebbers	van	
onze	wijk	mogen	dat	niet	missen	en	
moeten	daarom	dan	ook	absoluut	
eens	een	kijkje	nemen	op	de		
website	van	de	wijkvereniging		
www.wijkverenigingbergenbos.nl		
onder	‘ABC	van	de	wijk’	klikken	
op	‘Fietsroutes’	om	die	geweldige	
nieuwe	routeplanner	te	ontdekken.	

Vooral	in	combinatie	met	het	
knooppunten	systeem	dat	rond	
Apeldoorn	prima	ontwikkelt	is,	zijn	
er	vele	leuke	tochtjes	en	tochten	te	
ontdekken	die	U	van	de	bekende	
paden	zal	doen	afwijken.

Fietsrouteplanner
Door Peter Essink

Oproep
Ik,	Leny	Sie,	zit	op	een	zangkoor	
genaamd	de	Swinging	Voices	(Close	
harmonykoor,	leeftijd	van	de	leden	
40	tot	70	jaar.)
Onze	dirigent	is	Gildo	del	Mistro.	
Aantal	leden	±	25.	
Zowel	dames	als	heren.	
Repetitie:	elke	dinsdagavond.
Wij hebben dringend behoefte 
aan bassen.	Inlichtingen	bij	Leny	
Sie,	Burg.	Roosmale	Nepveulaan	4,	
telefoon	055-3551587.



14	 w i j k b l a d  b e r g  e n  b o s  •  n r . 1  m a a r t  2 0 0 8

Deze	zinnen	vormden	de	kern	van	de	
grafrede	die	op	31	maart	1930	werd	
uitgesproken	door	prins	Hendrik,	
echtgenoot	van	koningin	Wilhelmina.	
De	prins	verwoordde	hiermee	de	grote	
drijfveer	in	het	leven	van	een	pionier	
van	de	Nederlandse	bosbouwkunde,	
Gulian	Eduard	Hugo	Tutein	Nolthenius.	
Deze	telg	uit	een	voornaam	geslacht	
geboren	in	1860,	was	tegen	het	eind	
der	19e	eeuw	enige	jaren	leraar	bos-
bouw	aan	de	Rijkslandbouwschool	
te	Wageningen.	Daarna	vervulde	hij	
een	aantal	functies	bij	het	Koninklijk	
Paleis	en	Domein	Het	Loo,	waaronder	
die	van	opperhoutvester.	Hij	ontpopte	
zich	als	een	overtuigd	voorstander	
van	en	pleiter	voor	de	ontginning	
van	woeste	gronden	en	heidevelden.	
De	ideeën	die	hij	hieromtrent	in	zijn	
boek	uitwerkte	hadden	betrekking	op	
aanleg	en	onderhoud	van	bossen	met	
grove	dennen.	

De	grove	den	(pinus	sylvestris)	
is	één	der	belangrijkste	bosbo-
men	van	Europa	en	kent	een	lange	
geschiedenis.	

Zijn	vorm	is	karakteristiek	en	on-
der	ideale	omstandigheden	kan	de	
boom	een	leeftijd	bereiken	van	enige	
honderden	jaren.	Een	historisch	meer	
juiste	naam	is	‘pijnboom’	of	‘pijn’,	
want	‘den’	wordt	vanouds	ook	voor	
de	zilverspar	gebruikt.	In	Nederland	
was	hij	na	de	laatste	IJstijd,	zo’n	tien-
duizend	jaar	geleden,	de	eerste	boom	
in	de	wording	van	het	landschap.	
Millennia	later	had	meer	en	meer	
verdringing	plaats	door	verschillende	
soorten	loofbomen.	Vermindering	van	
de	bosvoorraad	vond	z’n	oorzaak	in	
een	aantal	factoren:	door	het	kap-
pen	van	bomen	ontstonden	ook	op	
de	Veluwe	heidevelden.	Het	afplaggen	
voor	de	potstal	en	overbegrazing	door	
schapen	deden	daar	tevens	zand-
vlakten	ontstaan.	Dit	proces	werd	
nog	bevorderd	als	gevolg	van	een	
dalende	grondwaterspiegel	waardoor	
de	bodem	uitdroogde	en	de	vegetatie	
afstierf.	De	laatste	inheemse	den-
nen	zijn	waarschijnlijk	al	vóór	het	jaar	
1500	verdwenen.	
Omstreeks	het	einde	der	Middel-
eeuwen	was	deze	houtsoort	in	

sommige	gedeelten	van	ons	land	
onbekend.	In	het	begin	der	zestiende	
eeuw	zijn	initiatieven	genomen	om	
eenzame	heidevelden	en	verwaar-
loosde	gronden	in	vruchtdragend	
bezit	te	herscheppen.	Die	belangstel-
ling	ging	veelal	uit	van	de	locale	adel.	
Zo	ontbood	de	graaf	van	Nassau	in	
het	jaar	1514	de	Duitser	Hans	Scaller	
uit	Neurenberg	aan	zijn	hof	om	te	
laten	onderzoeken	of	het	land	voor	
de	teelt	van	de	grove	den	geschikt	
was.	Het	ontkorrelen	der	kegels	en	
het	zaaien	van	grove-dennezaad	is	
het	eerst	door	Neurenbergers	toe-
gepast.	‘Tannensaet’	uit	Duitsland	
werd	hier	toen	ingevoerd,	getuige	een	

oude	rekening:	“Betaelt	Hanzen	van	
Norenborch	die	myn	heere	bevolen	
hadde	te	brengen	van	Norenborch	
saet	om	tselve	alhier	te	doen	saeijen	
en	planten	te	weten	xx	sacken”.
De	Veluwe	bleef	nog	lange	tijd	een	
‘wilt	en	bijster	landt’	en	enige	plan-
matige	ontwikkeling	zag	men	er	pas	
eeuwen	later.	De	aanwezige	macht-
hebber,	hertog	Karel	van	Gelre	en	
zijn	krijgsheer	Maarten	van	Rossum	
hadden	geen	oog	voor	het	in	cultuur	
brengen	van	het	landschap;	de	strijd	
met	de	Bourgondiërs	en	rooftochten	
namen	hen	geheel	in	beslag.	
Eerst	omstreeks	1900	kwam	verande-
ring	in	dat	beeld.	Het	was	met	name	

Bronnen	van	Berg	en	Bos	(7)

De pijn van Tutein
Door Bart Meijer

“Oude veteraan op boschgebied in Nederland … Kijk nu van boven naar 
beneden op de bosschen welke gij geplant hebt en zie hoe ze groeien”.
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Tutein	Nolthenius	die	het	als	zijn	grote	
taak	zag	“de herschepping der ver-
waarloosde vlakten in rente en arbeid 
gevende bosschen te doen slagen”.
In	de	periode	tussen	1901	en	1914	
groeide	Het	Loo	door	de	aankoop	van	
ongeveer	6600	ha	heidegebied	en	bos	
uit	tot	een	wild-	en	natuurgebied	van	
bijna	11000	ha.	Tutein	liet	naar	Duits	
voorbeeld	de	woeste	gronden	ontgin-
nen	en	beplanten	met	grove	den,	ge-
schikt	om	droge	en	schrale	zandgron-
den	vast	te	houden.	Wat	dit	aangaat	
had	Berg	en	Bos	eveneens	zijn	aan-
dacht;	hiertoe	onderhield	hij	aan-
vankelijk	contact	met	boswachter	Jan	
Verschuur	die	later	de	leiding	kreeg	bij	
de	omvorming	tot	gemengd	bos.	Het	
hout	werd	van	oudsher	gebruikt	voor	
verschillende	doeleinden:	bloem-
stokken,	bonestaken,	richels,	hei-
palen,	scheepsmasten	en	mijnhout.	
Vele	jaren	lagen	de	stammen	uit	het	
Kroondomein	op	het	spoorwegempla-
cement	aan	de	Koning	Lodewijklaan	
te	wachten	op	vervoer	per	trein	naar	
de	Limburgse	en	Belgische	mijnen.
Tutein	inspecteerde	regelmatig	de	
aanplant	en	verzorging	van	zijn	den-
nen.	Hij	ging	daarbij	op	wetenschap-
pelijke	wijze	te	werk	en	kon	goed	
waarnemen.	Zijn	engagement	blijkt	
meermalen	uit	de	beschrijving	van	de	
resultaten	van	zijn	arbeid	als	perso-
nificatie	van	de	levende	natuur	die	
tijdloos	lijkt:	
“Zoodra ’t jonge bosch zich gesloten 
heeft, ontstaat tusschen de grove 

dennen, die ’t bosch vormen, een 
onderlinge strijd om ’t bestaan, die 
in meer of minder sterke mate aan-
houdt, zoolang als ’t bosch gesloten 
is.
De krachtigste boomen overwin-
nen; maar wanneer de hand van den 
houtvester hen niet te hulp komt, en 
de onderlinge strijd langen tijd on-
beslist blijft, ondervinden ook zij de 
nadeelige gevolgen.
Is een bosch in sterke mate gedund, 
dan kan gedurende korten tijd tus-
schen de heerschende grove dennen 
wapenstilstand gesloten worden, 
maar lang duurt deze onder normale 
omstandigheden niet, en spoedig 
moet de bijl van den houtvester op 
nieuw beslissen, welke van de strij-
dende ’t veld heeft te ruimen”.

In	onze	wijk	kan	de	natuurliefhebber	
gelukkig	nog	genieten	van	menige	
grove	den.	Wanneer	de	wandelaar	
eens	de	tijd	neemt	om	een	exemplaar	
te	aanschouwen,	bedenke	hij	dat	zo’n	
boom	reeds	een	bewogen	bestaan	
achter	zich	heeft.



 Colofon

Voorzitter: 
Cees	Kielstra,	Bosweg	127b,	7313	CC,	
tel.	355	55	86
Secretaris: 
Peter	Essink,	Wildernislaan	43,	
7313	BD,	tel.	355	96	14
Penningmeester: 
Chris	Laukens,	Wildernislaan	9,	
7313	BA,	tel.	355	72	09
Leden: 
Henk	Otto,	Vonderlaan	1a,	7313	AE,	
tel.	356	18	91
Reyer	Hulstein,	Burg.	Roosmaale	
Nepveulaan	17,	7313	EX,	tel.	355	19	81

Website: 
www.wijkverenigingbergenbos.nl
E-mail:	
wijkbergenbos@hotmail.com
Postadres: 
Postbus	2905,	7301	EH		Apeldoorn

Wijkagent: 
Jaap	Zandvliet,	tel.	0900-8844
Wijkserviceteam: 
tel.	0800-580	22	221	(klachtenlijn)

Opmaak en druk: 
Drukkerij	De	Wild

Berg en Bos Wonen 
in h�  Bos

wijkblad

16	 w i j k b l a d  b e r g  e n  b o s  •  n r . 1  m a a r t  2 0 0 8


